

發表者：蔡偉鼎

中文簡歷

2002 年獲得德國學術交流總署 (DAAD) 獎學金，赴慕尼黑大學攻讀博士。2010 至 2011 年獲得漢斯賽德爾基金會 (Hanns-Seidel-Stiftung) 獎學金，並於 2011 年 2 月以《詮釋學之存有學轉向：海德格與高達美》(Die ontologische Wende der Hermeneutik – Heidegger und Gadamer) 通過哲學博士學位考試，隨即於「慕尼黑倫理學中心」從事博士後研究，研究題目為「生命倫理學作為跨文化橋樑」(Bioethik als eine interkulturelle Brücke)。2011 年 8 月回台至國立中山大學哲學研究所擔任助理教授，2012 年 8 月轉任東海大學哲學系。2014 年 8 至 9 月在美國天主教大學「文化與價值研究中心」任客座研究教授。2017 年 2 月於東海大學哲學系升等副教授，2018 年 8 月轉至國立政治大學哲學系任教。2019 年 7 至 8 月在澳大利亞之塔斯馬尼亞大學人文學院任訪問學者。研究專長為詮釋學，現正執行中之科技部計畫為「哲學詮釋學視域下的治療藝術：以高達美《健康之隱蔽》為主要線索」。

Presenter: Tsai Wei-Ding

Introduction

He received a scholarship from German Academic Exchange Service (DAAD) to study for his doctorate at the University of Munich in 2002 and later got another scholarship from Hanns Seidel Foundation between 2010 and 2011. He received his PhD degree with a dissertation entitled “*The Ontological Shift of Hermeneutics – Heidegger and Gadamer*” (*Die ontologische Wende der Hermeneutik – Heidegger und Gadamer*) in February 2011 and took a postdoctoral research titled “Bioethics as an intercultural bridge” (Bioethik als eine interkulturelle Brücke) at the Munich Center for Ethics.

After he came back to Taiwan, he worked as assistant professor at first in the Institute of Philosophy at the National Sun Yat-sen University in 2011, and then in the Philosophy Department of Tunghai University in 2012. During August and September 2014, he was invited as a visiting research professor to join an annual seminar at McLean Center for the Study of Culture and Values of The Catholic University of America. He has gotten a faculty promotion to associate professor since February 2017 and changed to work in the Philosophy Department at National ChengChi University since August 2018. Recently, he went to the School of Humanities at University of Tasmania to work as a visiting scholar between July and August 2019.

His main research interest is hermeneutics, and he conducts now a research project titled “The Art of Healing in Horizon of the Philosophical Hermeneutics: Gadamer’s *Über die Verborgenheit der Gesundheit* as Main Clue” for Taiwan’s Minister of Science and Technology.

Scan the QR Code for more information

